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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: سيتناشماره خبر:  ۱  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۲۰

  «محمد جعفرپور» قائم مقام مديرعامل شركت ارتباطات زيرساخت شد

شركت مديرعامل  لاجوردي  دكتر  توسط  كه  هايي  ماموريت  اهم  از  كرد:  اعلام  الملل،  بين  امور  و  عمومي  روابط  سيتنا،  گزارش  به 
ارتباطات زيرساخت در حكم انتصاب وي آمده است مي توان به: مهندسي ترافيك شبكه داخل و شبكه بين الملل در راستاي افزايش
كيفيت سرويس هاي شبكه ملي اطلاعات ،افزايش پايداري و تاب آوري و اجراي پدافندغيرعامل در شبكه زيرساخت ارتباطات كشور ،
افزايش كيفيت ارتباطات و ظرفيت شبكه انتقال و شبكه IP همراستا با نيازهاي درحال توسعه شبكه ملي اطلاعات با توجه به اسناد
بالادستي به ويژه سند طرح كلان و معماري شبكه ملي اطلاعات، ارتقاء سطح فني و علمي پرسنل فني شركت در راستاي خوداتكايي
در طراحي و نگهداري شبكه، حمايت از محصولات و دانش بومي با بكارگيري هدفمند شركت هاي دانش بنيان به ويژه در حوزه شبكه

هاي مبتني بر IP اشاره كرد. 

مهندس جعفر پور دانش آموخته كارشناسي ارشد شبكه هاي كامپيوتري است و بيش از ۱۵ سال سابقه فعاليت حرفه اي در زمينه
طراحي، پياده سازي و مديريت شبكه هاي ارتباطي در مقياس ملي را داراست ،وي از آبان ماه ۱۴۰۰ تاكنون به عنوان عضو هيات

مديره اين شركت مشغول فعاليت مي باشد.

https://www.citna.ir/node/272262
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نكرد/ اقدام  ارتباطي  هاي  زيرساخت  توسعه  براي  قبل  دولت 
توسعه ماندگي  عقب  جبران  براي  سيزدهم  دولت  ريزي  برنامه 

اينترنت

روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: ايرناشماره خبر:  ۲  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۱۹

  دولت قبل براي توسعه زيرساخت هاي ارتباطي اقدام نكرد/ برنامه ريزي دولت سيزدهم براي

جبران عقب ماندگي توسعه اينترنت

اينكه توسعه زيرساخت هاي مخابراتي در دولت بيان  با  ايران  امور مشتريان شركت مخابرات  و  ايرنا- معاون تجاري  تهران- 
گذشته يا ناقص اجرا شد، يا كلاً اجرا نشد، گفت: براي نخستين بار پس از خصوصي سازي شركت مخابرات، دولت سيزدهم

مبلغ ۶۰۰ ميليارد تومان براي نوسازي زيرساخت هاي ارتباطي مخابرات تخصيص داد.

شركت مشتريان  امور  و  تجاري  معاون  ايرنا-  تهران- 
هاي زيرساخت  توسعه  اينكه  بيان  با  ايران  مخابرات 
اجرا كلاً  يا  شد،  اجرا  ناقص  يا  گذشته  دولت  در  مخابراتي 
سازي خصوصي  از  پس  بار  نخستين  براي  گفت:  نشد، 

شركت مخابرات، دولت سيزدهم مبلغ ۶۰۰ ميليارد تومان براي نوسازي زيرساخت هاي ارتباطي مخابرات تخصيص داد. 

اينترنت در دولت گذشته اظهار كرد: در ۱۰ سال گذشته، توسعه ايرنا، درباره عدم توسعه  با خبرنگار  «داوود زارعيان» در گفت وگو 
اينترنت ثابت در كشور به طرز مطلوبي پيش نرفته است. دليل اصلي اين است كه با ورود تلفن همراه به كشور بسياري از سياست

گذاران فكر مي كردند، مي توان تنها با توسعه تلفن همراه، به طوركلي ارتباطات را توسعه داد. 

وي افزود: اما آن ها فراموش كرده بودند كه توسعه تلفن همراه و نيز شبكه انتقال تلفن همراه به تلفن ثابت وابسته است، اينترنت سيار
ظرفيتي دارد كه نسبت به تلفن ثابت محدود است. به طور مثال اگر فيبر نوري توسعه پيدا كند مي توان اينترنت با سرعت بيشتر از
۵۰۰ مگابيت به مشتريان واگذار كرد اين قابليت در اينترنت سيار وجود ندارد. البته اينترنت سيار از نظر مزايا و مزيت هايي كه دارد

هميشه جايگاه خود را حفظ خواهد كرد. 

زارعيان با تأكيد بر اينكه چندين عامل در عدم توسعه اينترنت ثابت در ۱۳ سال گذشته نقش داشته است، خاطرنشان كرد: يكي از
مهم ترين و اصلي ترين دلايل عدم توسعه، سياست گذاري هاي نادرست در بخش هاي مختلف تصميم گيري كشور بوده و مهم ترين
آن سياست هايي بوده كه سازمان تنظيم مقررات در دولت قبل به ويژه در سركوب تعرفه تلفن ثابت و اينترنت ثابت دنبال كرده است. 

معاون شركت مخابرات ادامه داد: نمي توان در شرايطي كه تورم در كشوري حداقل ۴۰ درصد است، تعرفه ثابت در يك بخش از كشور
را براي ۲۰ سال ثابت نگه داشت. تعرفه تلفن ثابت در اين سال ها به قدري سركوب شده كه شركت مخابرات ايران در سال ۱۴۰۰
رسماً اعلام كرد حاضر است به تعرفه ۱۸ سال قبل بازگردد. سركوب تعرفه اي به اين شكل، شركت مخابرات را از سرمايه گذاري در

بخش ارتباطات ثابت دور كرد. 

وي تأكيد كرد: نكته ديگر، تعدد ساختار سياست گذاري در اين بخش است. شوراي عالي فضاي مجازي، كارگروه فيلترينگ، وزارت
ارتباطات و ده ها نهاد ديگر به شكل موازي در حوزه سياست گذاري ارتباطات فعال هستند و هركدام تصميماتي مي گيرند كه مي

https://www.irna.ir/news/84883194/%d8%af%d9%88%d9%84%d8%aa-%d9%82%d8%a8%d9%84-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d8%aa%d9%88%d8%b3%d8%b9%d9%87-%d8%b2%db%8c%d8%b1%d8%b3%d8%a7%d8%ae%d8%aa-%d9%87%d8%a7%db%8c-%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%db%8c-%d8%a7%d9%82%d8%af%d8%a7%d9%85-%d9%86%da%a9%d8%b1%d8%af-%d8%a8%d8%b1%d9%86%d8%a7%d9%85%d9%87-%d8%b1%db%8c%d8%b2%db%8c
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تواند مانع بزرگي بر سر راه توسعه زيرساخت هاي كشور باشد و به نظر مي رسد كه همچنان نيز برخي از اين موانع مرتفع نشده اند. 

زارعيان گفت: برنامه ريزي هايي كه براي توسعه زيرساخت هاي مخابراتي در دولت گذشته صورت گرفت، يا ناقص اجرا شد، يا كلاً
اجرا نشد. البته قصد ندارم بگويم هيچ كاري انجام نشده است، چرا كه در پنج سال گذشته، ۴ ميليون مشترك اضافه كرده ايم. 

اينترنت ثابت را رقم زد، حمايت معاون تجاري و امور مشتريان شركت مخابرات بيان كرد: دليل ديگري كه عقب ماندگي در بخش 
نيز به اين شركت ها  البته خود  بود.  ايران  ثابت) در مقابل شركت مخابرات  اينترنت  (ارائه دهنده   FCP از شركت هاي  از حد  بيش 

اندازه كافي حمايت نشدند؛ اما در مقابل مخابرات وضعيت بهتري داشتند. 

وي اضافه كرد: سال ۸۴ كه درآمد سرانه FCPها به ازاي يك مشترك، حدود هفت هزار تومان بود، براي اجاره ماهانه سيم مسي يك
هزار تومان پرداخت مي شد. در سال ۱۴۰۱ در شرايطي كه درآمد سرانه آن ها به ازاي هر مشترك بالاي ۱۰۰ هزار تومان است باز
براي يك را  ثابت، يك سيم مسي  تلفن  ارتباطي  اجاره سيم مسي پرداخت مي كنند. نمي شود در يك شبكه  بابت  هم هزار تومان 

مشترك بدون قطعي در طول يك ماه نگهداري كني و در ۱۷ سال قيمت آن هيچ تفاوتي نكند. 

زارعيان تاكيد كرد: موضوع ديگر تصميماتي است كه در سال هاي مختلف براي واگذاري اينترنت با سرعت بالا براي جامعه گرفته شد؛
اما اين تصميم با سياست ها و برنامه هاي توسعه اي و بودجه اي كه براي اين كار وجود داشت تطابق نداشت. 

معاون شركت مخابرات ايران افزود: در بخش ارتباطات ثابت، علي رغم اينكه دولت، شركت مخابرات را به بخش خصوصي واگذار كرده؛
اما همچنان اصرار دارد كه قوانين دولتي بر آن حاكم باشد كه اين تناقض زيادي ايجاد مي كند. امروز اگر يك شركت اينترنتي چابك

است، دليلش اين است كه سياست هاي بخش دولتي را ندارد. بايد حتماً به اين نكته توجه كرد. 

شبكه تلفن ثابت، شبكه مادر است 

وي در پاسخ به اين سوال كه براي توسعه تلفن ثابت بايد چه كرد، گفت: ابتدا بايد بپذيريم كه شبكه تلفن ثابت، شبكه مادر است و
اگر اين شبكه توسعه پيدا نكند، كل زيرساخت ها دچار مشكل مي شود. اگر به وضعيت تعرفه اي تلفن و اينترنت ثابت رسيدگي نشود
انتقال ۲۵ سال قبل با سوئيچ و شبكه  باشيم. نمي توان  ثابت نداشته  پايدار تلفن  چه بسا يك سال ديگر چيزي تحت عنوان شبكه 

همچنان شبكه را پايدار نگه داشت. 

زارعيان خاطرنشان كرد: قبل از آغاز پروژه ملي فيبر نوري، واگذاري پورت فيبر نوري از سوي شركت مخابرات آغاز شده و اكنون تنها
اپراتوري است كه ۲۰۰ هزار مشترك FTTH دارد. چيزي كه هنوز به آن نپيوسته ايم، امضاي تفاهم نامه با وزارت ارتباطات براي بهره

مندي از مصوبه و مزايا است كه اكنون در حال انجام آخرين مراحل مذاكره با سازمان تنظيم هستيم. 

معاون تجاري و امور مشتريان شركت مخابرات ايران تصريح كرد: توسعه FTTH در كشور به سرمايه زيادي نياز دارد و اگر بخواهيم
سياست وزير ارتباطات براي ايجاد ۲۰ ميليون پوشش فيبر نوري تا پايان ۱۴۰۳ را به نتيجه برسانيم، حدود ۷۰ هزار ميليارد تومان
را در پيش گرفته تشكر مي كنيم و اين سياست  ارتباطات  اينكه وزير  از  اين كار شدني است.  نياز داريم و من فكر مي كنم  اعتبار 

اميدواريم بودجه لازم براي اين كار تأمين شود. 

اگر و  است  برداشته شده   FTTH توسعه  براي  اپراتورها  درآمد  از  السهم دولت  از حق  بخشي  از  استفاده  مانند  گامي  داد:  ادامه  وي 
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اصلاح تعرفه وويس (صداي ضبط شده) و اينترنت ثابت و همراه اصلاح شود، مي توان به تأمين بودجه توسعه اين پروژه اميدوار بود.
اپراتورهاي ما در سال حدود ۶۰ هزار ميليارد تومان درآمد دارند كه از اين ميزان ۶ هزار ميليارد تومان سهم دولت است اگر سياست

تعرفه اي در اين بخش اصلاح و درآمد اپراتورها همراه بيشتر شود، مي توانيم به اين هدف دست پيدا كنيم. 

برنامه ريزي دولت سيزدهم براي جبران عقب ماندگي هاي توسعه اينترنت 

زارعيان درباره اينكه به نظر مي رسيد در دولت گذشته تقابلي ميان مخابرات و وزارت ارتباطات وجود داشته كه توسعه اين بخش را با
مشكل مواجه كرده است، گفت: شركت مخابرات، راه توسعه ارتباطات ثابت و همراه را جز در تعامل نمي داند، تعاملي كه در نهايت به
اندازي كه در دولت سيزدهم براي جبران عقب ماندگي هاي برد شركت مخابرات، برد دولت و برد مشتركان منجر مي شود. چشم 
اينترنت واگذاري  براي  ارتباطات  وزير  سياست  از  دولت  داريم  انتظار  و  است  درستي  انداز  چشم  دارد،  وجود  ثابت  اينترنت  توسعه 

پرسرعت بالاي ۲۵ مگابيت بر ثانيه به كاربران حمايت كند و توسعه شبكه مادر مخابراتي كشور را مدنظر قرار بدهد. 

معاون تجاري و امور مشتريان شركت مخابرات ايران تاكيد كرد: بدون توسعه اينترنت ثابت نه شبكه همراه پايداري خواهيم داشت نه
اينترنت پايدار و نه FTTH توسعه پيدا مي كند. اما با توسعه اينترنت ثابت مي توان به تمام اين اهداف دست يافت. 

و راستا همكاري  ايم. در همين  ديده  ارتباطات  وزارت  از  نشانه هاي خوبي  و  است  و كمك  تعامل  آماده  وي گفت: شركت مخابرات 
هماهنگي خوبي با سازمان تنظيم مقررات داريم و تمام رفتارها و برنامه ها حكايت از حل مشكلات دارد. 

تا باشيد  بوده و اطمينان داشته  الكترونيكي و شبكه ملي اطلاعات جزو شعارها  زارعيان خاطرنشان كرد: در ۴ دولت گذشته، دولت 
نيز تا ۳۰ سال آينده  و شايد  داريم  الكترونيك  يا دولت  اطلاعات  ملي  بگوييم كه شبكه  توانيم  نمي  نكند  پيدا  توسعه  ثابت  اينترنت 

استقرار اين دو مهم به سرانجام نرسد. 

معاون تجاري و امور مشتريان شركت مخابرات درباره كمك دولت سيزدهم به توسعه زيرساخت هاي ارتباطي شركت مخابرات گفت:
براي اولين بار است كه پس از خصوصي سازي مخابرات، در دولت سيزدهم حدود ۶۰۰ ميليارد تومان به مخابرات اختصاص دادند و
الان در حال خريد تجهيزات و نصب آن هستيم؛ اما توسعه شبكه ارتباطات ثابت به صورت كامل بدون FTTH به ۱۴ هزار ميليارد

تومان پول نياز دارد. 

وي در پايان با تأكيد بر منطقي شدن تعرفه مخابرات گفت: مخابرات به اصلاح تعرفه اعتقاد دارد؛ اما راضي به بالابردن تعرفه به موازات
بايد طوري تعرفه  و  زيرساخت موردنياز مردم است  ارتباطات  به مردم سخت گرفته شود چرا كه  نمي خواهيم  و  نيستيم  تورم  رشد 

اصلاح شود كه بتوانند به آن دسترسي داشته باشند. 

برچسب ها 
- شبكه ملي اطلاعات 

- فيبر نوري 
- شركت مخابرات ايران 

- دولت سيزدهم
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  ۳  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۱۹

  عراق: به زائران اربعين اينترنت رايگان داده مي شود

اتحادخبر:وزارت ارتباطات عراق اعلام كرد كه به زائران اربعين امام حسين عليه السلام، اينترنت رايگان ارائه مي دهد.

اتحادخبر:وزارت ارتباطات عراق اعلام كرد كه به زائران اربعين امام حسين عليه السلام، اينترنت رايگان ارائه مي دهد. 

امام اربعين  زائران  به  ارتباطات عراق خبر داد كه  به گزارش مشرق، وزارت 
حسين عليه السلام خدمات اينترنت مجاني ارائه مي دهد. 

همكاري با  وزارتخانه  اين  كه  است  آمده  عراق  ارتباطات  وزارت  بيانيه  در 
سازمان الحشدالشعبي، اقدام به ارائه اينترنت مجاني براي زائران اربعين امام

حسين عليه السلام كرده است. 

مراجعه براي  زائران  از  با درخواست  امروز (جمعه ۱۸ شهريور)  اربعين عصر  رئيس ستاد مركزي  ميراحمدي  اين وجود سيدمجيد  با 
زائران حاضر است كه در آن سوي مرز فراوان  و  اعتراض جدي  دارد  اينجا وجود  افزود: مشكلي كه در  پايانه هاي مرزي،  به  نكردن 
افزايش داشته است؛ تلاش هاي ما هم در برابر  بر همين اساس قيمت ها چندين  به عتبات كم و  انتقال  وسيله حمل و نقل جهت 

ارسال وسايل نقليه نتوانسته است تمامي مشكل انتقال زائران را حل كند. 

ميراحمدي درباره كساني كه بليت تهيه كرده اند نيز، گفت: سفر عزيزان براي زيارت اربعين منتفي است، به جز سفرهاي هوايي كه
تا آب از ما درخواست شده  از نجف هم  البته در داخل عراق مشكلات مختلفي وجود دارد و  براي آن هيچ ممنوعيتي قائل نشديم؛ 

آشاميدني ارسال كنيم. 

رئيس ستاد مركزي اربعين خاطرنشان كرد: توصيه اكيد ما اين است كه زائران از سفر خود منصرف شوند؛ اگر شرايط تغيير كند طي
۴۸ ساعت آينده اطلاع رساني مي شود، فكر نمي كنم بدون اينكه اين مسائل حل شود بتوانيم مجوز حركت عزيزان را صادر كنيم. 

از سوي ديگر، سرلشگر «مهدي الفكيكي» مشاور وزير كشور عراق و رئيس كميته «اربعين» در عراق در پاسخ به سؤالي در خصوص
شرايط امنيتي در اين كشور گفت كه نيروهاي نظامي و امنيتي عراقي در تمامي مسيرهاي زائران مستقر شده اند.

http://www.ettehadkhabar.ir/fa/posts/167392
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: روزنامه فناوران اطلاعاتشماره خبر:  ۴  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۱۹

  قانون حق السهم صفر دولت از دارندگان پروانه انتقال داده بي سيم، ملغي مي شود

رييس مجلس، مصوبه هيات وزيران مبني بر تعيين عدد صفر به عنوان حق السهم دولت از دارندگان پروانه فعاليت انتقال داده
مبتني بر فناوري بي سيم را مغاير قانون اعلام كرد.

قانون حق السهم صفر دولت از دارندگان پروانه انتقال داده
بي سيم، ملغي مي شود 

آي تي من- بند ۲ مصوبه هيات وزيرات در جلسه ۱۳ مهر
پروانه دارندگان  ساليانه  درآمد  تسهيم  خصوص  در   ۱۳۹۹
مي بيان  سيم،  بي  فناوري  بر  مبتني  داده  انتقال  فعاليت 
خدمات و  شبكه  توسعه  از  حمايت  منظور  «به  كه  داشت 

موضوع اين تصويب نامه، مبلغ تسهيم درآمد ساليانه دارندگان پروانه براي سال هاي مالي اول و دوم، صفر تعيين مي شود.» 

را اصلاح كرد و عبارت تسهيم درآمد اين مصوبه  ابلاغ شد،  تيرماه سال جاري  از سوي ديگر، هيات وزيران در مصوبه اي كه هفتم 
ساليانه را به «حق السهم دولت» تغيير داد. 

ام محمدباقر قاليباف، رييس مجلس شوراي اسلامي در نامه اي خطاب به رييس جمهوري به تاريخ ۱۵ شهريورماه امسال، اين مصوبه
را مغاير قانون ارزيابي و اعلام كرده كه ظرف يك هفته، اين بخش از قانون مصوب كه داراي ايراد است، ملغي اثر خواهد بود. 

فعاليت امتياز  تعيين و وصول حق  اجازه  قانون  واحده  ماده  اساس  اين شرح است: «بر  به  اسلامي  نظر قطعي رييس مجلس شوراي 
بخش غير دولتي در زمينه پست و مخابرات - مصوب ۱۳۹۲- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات مكلف است بابت خدمات پستي، ...
با تصويب هيات وزيران، مبالغي به عنوان ... حق السهم دولت ... وصول و به حساب خزانه داري كل كشور واريز نمايد، بنابراين، بند ۲
السهم دولت، از حيث عدم اخذ ... مورخ ۱۶/۷/۱۳۹۹ و تعيين عدد صفر به عنوان حق  بند ۲ مصوبه شماره  بر اصلاح  مصوبه مبني 

وجوهي كه قانونگذار دولت را مكلف به اخذ آن كرده است، مغاير قانون است.» 

https://www.itmen.ir/news/279730/%d9%82%d8%a7%d9%86%d9%88%d9%86-%d8%ad%d9%82-%d8%a7%d9%84%d8%b3%d9%87%d9%85-%d8%b5%d9%81%d8%b1-%d8%af%d9%88%d9%84%d8%aa-%d8%af%d8%a7%d8%b1%d9%86%d8%af%da%af%d8%a7%d9%86-%d9%be%d8%b1%d9%88%d8%a7%d9%86%d9%87-%d8%a7%d9%86%d8%aa%d9%82%d8%a7%d9%84-%d8%af%d8%a7%d8%af%d9%87-%d8%a8%db%8c-%d8%b3%db%8c%d9%85-%d9%85%d9%84%d8%ba%db%8c-%d9%85%db%8c-%d8%b4%d9%88%d8%af
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: همشهريشماره خبر:  ۵  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۱۹

  ۱۵ حمله سايبري در ۶۳۰ روز | تغيير شكل جنگ ها از فضاي فيزيكي به فضاي ديجيتال

اينكه نخستين ويروس كامپيوتري در دهه ۷۰ ميلادي يا در دهه ۸۰ ميلادي كامپيوترها و سيستم هاي نرم افزاري را مورد
حمله قرار داد، چندان اهميت ندارد. مهم اين است كه اكنون جنگ ها تغيير شكل داده و از فضاي فيزيكي به فضاي ديجيتال

منتقل شده اند.

را مورد افزاري  نرم  يا در دهه ۸۰ ميلادي كامپيوترها و سيستم هاي  در دهه ۷۰ ميلادي  كامپيوتري  ويروس  نخستين  اينكه 
حمله قرار داد، چندان اهميت ندارد. مهم اين است كه اكنون جنگ ها تغيير شكل داده و از فضاي فيزيكي به فضاي ديجيتال منتقل

شده اند. 

 به گزارش همشهري آنلاين، حالا هكرها به طور انفرادي، سازمان
يافته، شخصي يا دولتي به شبكه ها، سيستم ها و دستگاه هاي مختلف نفوذ و به هدف هاي تعريف شده دسترسي پيدا مي كنند.
علاوه بر حملاتي كه با اهداف مالي مانند باج افزارها يا سرقت اطلاعات محرمانه طراحي مي شود، بخشي از حملات با هدف تخريب
زيرساخت هاي فيزيكي صورت مي گيرد. تعداد حملات سايبري به حدي افزايش يافته كه بعضي از آمارها حكايت از يك ركوردشكني

طي سال۲۰۲۱ دارد. 
با اين حال، دولت ها هم بيكار ننشسته اند و تلاش مي كنند با وضع برخي قوانين و البته پرورش نيروهاي متخصص، حملات سايبري

را تا جايي كه امكان دارد، دفع كنند. 
بازنگري در ساختار و نوعي  نيازمند  اكنون  به نظر مي رسد كه  اين حوزه فعال هستند،  نهاد مختلف كه در  با وجود چند  ايران هم 

قوانين حوزه امنيت سايبري است. 
درواقع، تعداد بالاي حملات سايبري و البته گستردگي بعضي از آنها باعث شده كه وزارت ارتباطات به تازگي بر لزوم جراحي در اين
حوزه تأكيد كند. او تقسيم كاري را كه در اين حوزه در كشور انجام شده، شفاف و كارآمد نمي داند و معتقد است كه اين روند نياز به

تغيير دارد. 

وارد جنگ سايبري شده ايم 
بعضي كارشناسان ايجاد بسترهاي جديد براي ارتباطات، توسعه و كسب وكارها را زمينه اي براي قدرت نمايي قدرت هاي مختلف در

https://www.hamshahrionline.ir/news/704555/%db%b1%db%b5-%d8%ad%d9%85%d9%84%d9%87-%d8%b3%d8%a7%db%8c%d8%a8%d8%b1%db%8c-%d8%af%d8%b1-%db%b6%db%b3%db%b0-%d8%b1%d9%88%d8%b2-%d8%aa%d8%ba%db%8c%db%8c%d8%b1-%d8%b4%da%a9%d9%84-%d8%ac%d9%86%da%af-%d9%87%d8%a7-%d8%a7%d8%b2-%d9%81%d8%b6%d8%a7%db%8c-%d9%81%db%8c%d8%b2%db%8c%da%a9%db%8c-%d8%a8%d9%87
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اين حوزه ها مي دانند. فضاي سايبري هم اگرچه فقط اينترنت و وب نيست، با اين حال، اينترنت و فضاي وب گسترده ترين و ملموس
ترين شبكه از نظر مردم محسوب مي شود. 

اواخر هفته گذشته يك رويداد در حوزه امنيت سايبري برگزار شد. در اين رويداد يكي از كارشناسان امنيت پليس فتا، درباره حملاتي
كه طي سال هاي اخير، سرويس ها و زيرساخت هاي ايراني را هدف قرار داده، از تعبير «جنگ سايبري» استفاده كرد. 

او با اشاره به اينكه حملاتي كه از ۲ سال قبل تا به امروز انجام شده فقط يك حمله سايبري معمولي نيستند، عنوان كرد كه «ما از
مهرماه سال۹۹ وارد يك جنگ سايبري شديم.» 

و افزار  باج   ،DDoS فيشينگ، حملات  از  پس  و  كرد  اعلام  ايران  در  سايبري  حمله  نوع  ترين  گسترده  را  فيشينگ  غفاري،  سروان 
بدافزارها را داراي بيشترين سهم از حملات صورت گرفته دانست. 

اين كارشناس همچنين بيشتر حملات صورت گرفته به سازمان ها و و نهادهاي دولتي را ناشي از يك عامل نفوذي دانست. 
انتقاد و تأكيد كرد كه حمله سايبري در يك او همچنين از مشكلات و كوتاهي هايي كه در مبحث امنيت سازمان ها رخ مي دهد 

لحظه اتفاق نمي افتد و مدت زمان زيادي صرف بررسي، تحليل رفتار و عملكردي مي شود كه پشت اين حملات قرار دارد. 
غفاري حوزه امنيت سايبري را دچار خلأ قانوني دانست و همچنين يادآوري كرد كه قوانين موجود از چابكي لازم برخوردار نيستند. 

مهم ترين حملات 
كارشناس امنيت پليس فتا، ۱۵ مورد از مهم ترين حملات صورت گرفته از ۲۲ مهر ۱۳۹۹ تا ۱۲ تير ۱۴۰۱ را به اين شرح اعلام كرده

است. 
۲۲ مهر، ۱۳۹۹ سازمان بنادر و كشتيراني، ۲۸ آبان ۱۳۹۹ شركت ملي گاز ايران، ۲۲ فروردين ۱۴۰۰ تجهيزات هسته اي نطنز، ۱۸
توزيع آبان ۱۴۰۰ سامانه هوشمند   ۴ اوين،  زندان   ۱۴۰۰ مرداد   ۳۱ راه،  وزارت  پورتال   ۱۴۰۰ تير   ۱۹ آهن،  راه  شركت   ۱۴۰۰ تير 
تلوبيون، ۱۸ بهمن سامانه  بهمن  ۱۴۰۰ سازمان صداوسيما، ۱۲  بهمن   ۷ ماهان،  هواپيمايي  شركت   ۱۴۰۰ آبان   ۳۰ كشور،  سوخت 
۱۴۰۰ زندان قزلحصار، ۲۳ اسفند ۱۴۰۰ وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي، ۲۰خرداد۱۴۰۱ شهرداري تهران، ۶تير ۱۴۰۱صنايع فولاد،

۱۲تير۱۴۰۱ سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامي. 

جنگ سايبري، ستاد متمركز مي خواهد 
مجتبي مصطفوي، كارشناس امنيت سايبري در گفت وگو با همشهري، با اشاره به اينكه در بخش پايش، بخش هاي مختلفي در كشور
مركز فناوري)،  و  ارتباطات  وزارت  (زيرمجموعه  ماهر  مركز  به  توان  مي  نهادها  اين  جمله  «از  گويد:  مي  كنند،  مي  فعاليت 

افتا(زيرمجموعه نهاد رياست جمهوري)، سازمان پدافند غيرعامل و همچنين پليس فتا اشاره كرد.» 
اين در حالي است كه مصطفوي معتقد است كه ما يك نهاد مركزي نداريم كه پايش كل زيرساخت هاي كشور را به طور متمركز

انجام دهد. 
به گفته مصطفوي «هر كدام از سازمان هاي متولي امنيت سايبري كشور بخشي از كار را به عهده گرفته اند و در حال انجام وظايف
كافي آنها  هاي  پايش  كه  رسد  نظر مي  به  فعاليت هستند،  غيرمتمركز مشغول  به طور  ها  اين سازمان  كه  آنجا  از  اما  خود هستند، 

نيست.» 
اين متخصص حوزه امنيت سايبري با اشاره به اينكه اين سازمان ها در حالت كلي به سازمان ها و دستگاه ها توصيه هاي عمومي مي

كنند، معتقد است كه «توصيه» به تنهايي نمي تواند اثرگذار و كافي باشد. 
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لزوم بهره مندي از نيروي متخصص 
يكي از نيازهايي كه همواره در هر حوزه اي احساس مي شود، نيروي متخصص و كاربلد است. حوزه امنيت سايبري هم از اين موضوع
زمينه در  ها  دولت  و  حاكميت  رويكرد  تغيير  لزوم  به  اشاره  با  افتا  كارشناسان  از  يكي  نكويي،  مرتضي  پيش،  نيست. چندي  مستثنا 
انتخاب مديران ارشد بخش هاي امنيت اطلاعات دستگاه ها تأكيد كرده بود كه با ديدگاه سنتي و رفتار سليقه اي و رفع مسئوليت

مشكل امنيت سايبري ادامه دار خواهد بود. 
نكويي انتخاب و فيلتر افراد و كارشناساني كه در برخي دستگاه هاي دولتي در بخش امنيت سايبري فعاليت مي كنند را داراي اهميت
زيادي دانست و گفت: «معمولا افرادي كه در اين بخش ها كار مي كنند به واسطه رابطه و رانت به اين بخش ها راه يافته اند و در

عين حال دانش كافي هم در اين حوزه ها ندارند.» 
او با بيان اينكه مراكزي مانند افتا، ماهر، فتا و... همگي به شكلي، در حال انجام وظايف خود هستند، ادامه داد: «معضل بزرگ، نبود
و نيستند  كار  سر  ها  بعضي شهرستان  در  امنيتي  هاي  بحث  با  مرتبط  افراد  است.  كشور  براي  ها  دستگاه  برخي  در  كافي  دلسوزي 
فرايندهاي ديكته شده هم پاسخگو نيست. بنابراين اگر به فكر نجات كشور در حملات سايبري هستيم، بايد افراد متخصص، دانشگاهي
كارشناسان متخصص از  و هم  باشند  داشته  را  دانش لازم  تا هم  بگيريم  كار  به  را  امنيت سايبري  بحث  در  توانمند  غيردانشگاهي  و 

استفاده كنند.» 

محصولات ناامن 
بايد را كه  فيلترهايي  به خوبي  فعاليت مي كنند  امنيت سايبري  يادآوري كرد كه شركت هايي هم كه در حوزه  اين حال  با  نكويي 
هستند فعاليت  به  مشغول  ها  سازمان  در  كه  هم  افرادي  سايبري،  امنيت  كارشناس  اين  گفته  به  كنند.  نمي  رعايت  شود،  رعايت 
توانمندي فني ندارند و با روابط دوستانه بين پيمانكار و مسئول فاواي وزارتخانه و ايجاد لابي، سخت افزارها و نرم افزارهايي منتشر مي

كنند كه فقط باعث پرشدن جيب شركت ها مي شود و خدمات مناسب و راه حل هاي متعارف و درست داده نمي شود. 
نكويي گفت: حتي به چشم ديده ام محصولات امنيتي اي كه در دستگاه هاي كشور استفاده مي شود، آسيب پذيري هاي آن، با وجود

ارزيابي ها، رفع نشده و وارد دستگاه ها شده و استفاده از آنها به طور حتم ناامن است. 

گزارش: عمادالدين قاسمي پناه
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: رساشماره خبر:  ۶  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۱۹

  رفع فيلتر يك سامانه خارجي بازي آنلاين با پيگيري وزارت ارتباطات

وزير ارتباطات در پاسخ به درخواست كاربران براي رفع فيلتر يك سامانه خارجي بازي آنلاين، اعلام كرد كه با پيگيري وزارت
ارتباطات مشكل رفع شده است.

سامانه يك  فيلتر  رفع  براي  كاربران  درخواست  به  پاسخ  در  ارتباطات  وزير 
خارجي بازي آنلاين، اعلام كرد كه با پيگيري وزارت ارتباطات مشكل رفع شده

است. 

پيشرفت خبرگزاري و  علم  گروه  از خبرنگار  نقل  به  رسا  گزارش خبرگزاري  به 
فارس، برخي از كاربران سامانه فارس من با ثبت سوژه در اين سامانه از شدن

فيلتر سامانه بازي هاي آنلاين «استيم» گلايه كرده اند. 

در آخرين خبر در اين باره، عيسي زارع پور وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات از رفع مشكل استيم خبر داد. 

و همراهي ارتباطات  وزارت  پيگيري  با  گفته:  اينستاگرام،  در  در صفحه شخصي خود  موضوع،  اين  از  كاربران  به گلايه  پاسخ  در  وي 
اعضاي كارگروه، مشكل استيم رفع شده است. 

به گزارش فارس، «استيم» سايت بازي هاي ويديويي است كه اخيرا كاربران از بروز محدوديت در دسترسي به بخش انجمن و شبكه
اجتماعي اين سايت خبر داده بودند. 

انتهاي پيام/

https://rasanews.ir/fa/news/719026/%d8%b1%d9%81%d8%b9-%d9%81%db%8c%d9%84%d8%aa%d8%b1-%db%8c%da%a9-%d8%b3%d8%a7%d9%85%d8%a7%d9%86%d9%87-%d8%ae%d8%a7%d8%b1%d8%ac%db%8c-%d8%a8%d8%a7%d8%b2%db%8c-%d8%a2%d9%86%d9%84%d8%a7%db%8c%d9%86-%d8%a8%d8%a7-%d9%be%db%8c%da%af%db%8c%d8%b1%db%8c-%d9%88%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%aa-%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%d8%a7%d8%aa


9/11/2022 روابط عمومی شرکت ارتباطات زير ساخت

http://ticpr.ir/news/print.aspx 14/18

روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: روزنامه تعادلشماره خبر:  ۷  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۱۹

  افزايش تعرفه تلفن ثابت كليد خورد

اجرايي و درصورت  است  ثابت مصوب شده  تلفن  ماهانه  افزايش هزينه  وزير صمت رسيده،  امضاي  به  اي كه  نامه  اساس  بر 
شدن، مشتركين خطوط تلفن ثابت در تهران بايد ماهانه ۲۰ هزار تومان براي حفظ

بر اساس نامه اي كه به امضاي وزير صمت رسيده، افزايش
درصورت و  است  شده  مصوب  ثابت  تلفن  ماهانه  هزينه 
بايد تهران  در  ثابت  تلفن  اجرايي شدن، مشتركين خطوط 
خود ثابت  تلفن  خط  حفظ  براي  تومان  هزار   ۲۰ ماهانه 
پرداخت كنند. اين در حالي است كه شركت مخابرات مي
ميان در  ها  تعرفه  اصلاح  لزوم  هاي گذشته  در سال  گويد 
دولتمردان به ديده ترديد نگريسته مي شد؛ اما كم كم آنها
از ۱۰ بيش  بعضاً  كه  موجود  هاي  تعرفه  با  قانع شدند  نيز 
سال از زمان تصويب آنها مي گذرد، نمي توان شبكه اي به
روز و كارآمد داشت و جديدترين فناوري هاي جهاني را به

مردم عرضه كرد. 

افزايش تعرفه هزينه ماهانه تلفن ثابت، تابستان امسال مورد تاييد قرار گرفت، در همين راستا، ستاد تنظيم بازار افزايش قيمت كاركرد
تلفن ثابت را تصويب كرده است كه درصورت موافقت رگولاتوري و ابلاغ به مخابرات اعمال و اجرايي خواهد شد. طبق مصوبه مذكور،
كاربران تلفن هاي ثابت استان تهران براي حفظ خط تلفن ثابت خود بر اساس جدول جديد پيرامون تعرفه هاي جديد تلفن ثابت، بايد
ماهانه ۲۰ هزار تومان، پرداخت كنند. اين هزينه صرفاً هزينه اي است كه صاحبان خطوط تلفن در پايتخت، در صورت عدم استفاده از
خط تلفن و صرفا به منظور نگهداري اين خطوط بايد پرداخت كنند. اين افزايش تعرفه در استان تهران بابت ۴۴۴۴ دقيقه مكالمه،
عنوان حداقل به  تومان  مكالمه ۱۵۰۰۰  دقيقه  ازاي حداقل ۳۳۳۳  به  ها  استان  مراكز  ساير  براي  تومان،   ۲۰۰۰۰ معادل  اي  هزينه 
پرداخت و ساير شهرها به ازاي ۲۶۶۶ دقيقه مكالمه معادل ۱۰۰۰۰ تومان مشخص شد. به همين منظور محمدرضا بيدخام -مديركل
ارتباطات و اموربين الملل شركت مخابرات ايران- درباره اين موضوع اظهار كرد: تعرفه تلفن ثابت حدود ۱۲ سال است كه علي رغم
افزايش تورم تغييري پيدا نكرده است. ما در خواستمان را براي تغيير تعرفه به وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات ارايه داده ايم و آنها
بررسي كردند و كارهاي كارشناسي آن انجام شد. وي افزود: همچنين در سازمان تنظيم مقررات راديويي و كميسيون تنظيم مقررات
ارتباطات هم تصويب شد و در نهايت به كميسيون تنظيم بازار ارسال كردند؛ آنجا هم با شرايطي مصوب شد و پس از آن به وزارت
فناوري و  ارتباطات  وزارت  از طريق  و  بررسي  بازار  تنظيم  در كميسيون  موضوع  اين  منتظريم  ما  داد:  ادامه  وي  ابلاغ شد.  ارتباطات 
اطلاعات به ما ابلاغ شود. به عبارتي كميسيون تنظيم مقررات ارتباطات بايد تغييرات تعرفه ها را به ما ابلاغ كنند تا بتوانيم اعلام كنيم

و اطلاع رساني لازم در اين زمينه انجام دهيم. 

لزوم اصلاح تعرفه ها 

http://www.taadolnewspaper.ir/%d8%a8%d8%ae%d8%b4-%d8%a2%db%8c-%d8%aa%db%8c-8/192463-%d8%a7%d9%81%d8%b2%d8%a7%db%8c%d8%b4-%d8%aa%d8%b9%d8%b1%d9%81%d9%87-%d8%aa%d9%84%d9%81%d9%86-%d8%ab%d8%a7%d8%a8%d8%aa-%da%a9%d9%84%db%8c%d8%af-%d8%ae%d9%88%d8%b1%d8%af
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براي پايداري ارتباطات در كشور 

اپراتورهاي ثابت و همراه مورد تأكيد قرار بارها از سوي مديران ارشد  بارها و  ارتباطي در سال هاي اخير  لزوم اصلاح تعرفه خدمات 
گرفته است. شايد از همين رو بود كه دولت ارايه خدمات FTTX را از شمول تعرفه گذاري دستوري خارج كرد و به اپراتورها اجازه
داد بر اساس هزينه هاي انجام شده و كشش بازار و رقابت، خدمات خود را بفروشند. با اين همه همچنان خدمات تلفن ثابت با تعرفه
هاي بسيار قديمي عرضه مي شود و مقاومتي عجيب در برابر تغيير آنها وجود دارد. مقاومتي كه علاوه بر آنكه تاثير خود را بر صورت
هاي مالي يك شركت بورسي نشان داده، عقب افتادگي چشمگيري را در ارتباطات ثابت كشور ايجاد كرده كه نمونه آن را در بخش
اينترنت به خوبي مي توان مشاهده كرد. استفاده از فناوري ADSL، كيفيت نامناسب اينترنت ثابت و قطعي هاي مكرر در بخش هاي
ارتباطات كشور به كل صنعت  و  رفته  فراتر  از شركت مخابرات  اثراتش  كه  ها هستند  تعرفه  ماندن  ثابت  تبعات  از جمله  زيرساختي 
از هر زمان ديگري احساس مي شود و اكنون بيش  پايدار در زمينه ديتا هم  ارتباطات  به  نياز  رسيده است. آن هم در شرايطي كه 
و كل نداد  رخ  اتفاق  اين  متاسفانه  اما  آماده مي شد؛  پيش  از  بايد  كه  است  زيرساختي  نيازمند  الكترونيكي مختلف،  توسعه خدمات 
عرضه توسط يك شركت  انحصاري  به صورت  اگر  مختلف- حتي  تعرفه خدمات  است  لازم  چرا  اما  ديد.  زيان  موضوع  اين  از  جامعه 

شوند- پس از مدتي بازنگري شوند؟ 

سود كوتاه مدت و زيان بلندمدت 

چند سالي است كه تابستان ها كشور با معضل كمبود برق مواجه مي شود. اين كمبود در بخش هاي مختلف تجاري، اداري و خانگي
اثرگذار است و حتي با صرفه جويي نيز چندان قابل جبران نيست. كارشناسان مي گويند عدم سرمايه گذاري به موقع در ساخت و به
روزرساني نيروگاه در كشور، منجر به اين مشكل شده است؛ اما چرا چنين اتفاقي رخ داده است؟ يعني چرا نيروگاه ها در زمان لازم، به
روزرساني نشده اند؟ دولت در سال هاي گذشته با تعرفه گذاري دستوري و پايين نگه داشتن قيمت برق، در نهايت سرمايه گذاري در
موجود هاي  نيروگاه  تعمير  براي  هزينه  از صرف  يا  كردند  رها  را  صنعت  اين  يا  گذاران  سرمايه  و  كرد  اقتصادي  غير  را  صنعت  اين 
خودداري كردند. در حقيقت پايين نگه داشتن قيمت برق گرچه در دوره اي كوتاه به مذاق مصرف كنندگان خوش مي آمد و دولت با
اين كار براي خود محبوبيت مي خريد؛ اما در ميان مدت به زيان مردم و صنايع تمام شد. از آنجا كه تعرفه هاي برق در زمان خود و
همگام با افزايش تورم به روز نشده اند، واقعي سازي آنها در زماني كوتاه ممكن نيست و با نارضايتي مردم همراه خواهد؛ اما در صورتي
كه اين تعرفه ها واقعي نشود، امكان سرمايه گذاري جديد وجود ندارد. اين بازي دو سر باخت در صنعت ارتباطات و فناوري اطلاعات
اطلاعات فناوري  و  ارتباطات  وزير  اول در حضور  بهابادي مديرعامل همراه  اخوان  قبل، هم مهدي  روز  تكرار است. چند  نيز در حال 
آنكه برق دچار خواهد شد. جالب  به سرنوشت صنعت  نيز  اين صنعت  نشوند،  روزرساني  به  ارتباطاتي  تعرفه خدمات  اگر  داد  هشدار 
شخص وزير و معاونان او نيز همين نظر را دارند و در فرصت هاي گوناگون اعلام كرده اند در صورتي كه سرمايه گذاري جديدي در
راه هاي از  بارها  و  بارها  از ۱۰ سال  بيش  در طول  ايران  مخابرات  رفت. شركت  بين خواهد  از   ICT نشود، صنعت  انجام  حوزه  اين 
مختلف، نياز خود و كشور براي تغيير تعرفه خدمات تلفن ثابت را اعلام كرده است؛ اما اين درخواست هر بار با بهانه هاي مختلف، مورد
مخالفت قرار گرفته است. اين در حالي است كه صورت هاي مالي مخابرات در چند سال اخير نشان مي دهند سرويس تلفن ثابت با
تعرفه هاي موجود نه تنها سودده نيست، بلكه هزينه هاي خود را نيز تأمين نمي كند. هزينه نگهداري يك خط تلفن شهري ماهانه
بيش از ۲۰ هزار تومان است؛ اما در مقابل به گفته مديران مخابرات، متوسط درآمد هر خط تلفن در ماه (RPU) كمتر از ۷۰۰۰ تومان
برابر درآمد هر خط تلفن را صرف نگهداري آن كند. اين موضوع منجر به ورشكستگي هر تقريباً ۳  بايد  اين يعني مخابرات  و  است 
شركتي خواهد شد. از سوي ديگر براساس آمار رسمي اكنون بيش از ۲۹ ميليون خط تلفن ثابت در كشور داير است. درحالي كه به
نظر مي رسد تقاضا براي تلفن ثابت، ديگر وجود ندارد؛ اما همچنان در برخي از مناطق شهرهاي بزرگ نياز براي تلفن وجود دارد. در
مقابل، بسياري از خطوط تلفن، بدون كاركرد هستند و چون مالكان آنها هزينه بسيار كمي برايشان پرداخت مي كنند، به فكر جمع
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آوري آنها نيستند. در صورت اصلاح تعرفه ها حتماً خطوط بدون كاركرد به مخابرات برمي گردند و در نقاط ديگر استفاده مي شوند.
موضوع ديگري كه بايد به آن توجه كرد، صرف هزينه بسيار براي نگهداري از شبكه تلفن ثابتي است كه زيان ده به شمار مي رود و
اگر تعرفه تلفن ثابت به شكل منطقي درآيد، مخابرات مي تواند اين هزينه را در بخش هاي زيرساختي انجام داده و شبكه هاي ديگر
فناوري و  ارتباطات  وزارت  رقابت،  شوراي  كه  دهد  مي  رخ  شرايطي  در  اينها  همه  دهد.  توسعه  را  منازل)  نوري  فيبر  شبكه  (مانند 
اطلاعات و سازمان تنظيم مقررات و ارتباطات راديويي از يك سال پيش موافقت خود را با اصلاح تعرفه تلفن ثابت اعلام كرده اند؛ اما
انجام اين مهم همچنان در انتظار تأييد ستاد تنظيم بازار مانده و همين موضوع نيز زيان چند هزار ميلياردي به مخابرات وارد كرده

است. 

اشتغال زايي به نمايندگي از دولت 

شركت مخابرات ايران در ميانه دهه ۸۰ از بدنه دولت جدا شد؛ اما همچنان يكي از شركت هاي مهم و تأثيرگذار در بدنه اجرايي كشور
به شمار مي رود و نقش هاي حاكميتي دارد. يكي از اين نقش ها، اشتغال زايي است. مخابرات با استخدام ده ها هزار نيروي انساني
است. كرده  ايجاد  را  متعددي  مشاغل  غيرمستقيم  و  مستقيم  صورت  به  و  گرفته  برعهده  را  زمينه  اين  در  دولت  وظيفه  از  بخشي 
نيروهاي جديدي كرده است كه در به استخدام  را ملزم  اين سال ها مصوبات متعدد مجلس و دولت، شركت مخابرات  همچنين در 
نهايت همين موضوع باعث شده است بيش از ۸۰ درصد درآمد مخابرات صرف پرداخت حقوق و مزاياي پرسنل خود شود. در چنين
شرايطي حتي گاهي اوقات شنيده شد كه مخابرات براي پرداخت حقوق پرسنل خود مجبور به دريافت وام شده است. همچنين تقريباً
ماهي نيست كه بخشي از كاركنان يا بازنشستگان شركت مخابرات در تهران و شهرهاي ديگر براي دريافت مطالبات معوقه خود تجمع
نكنند. همه اين رخدادها در حالي اتفاق مي افتند كه در صورت اتخاذ يك تصميم درست در سال هاي گذشته ممكن بود جلوي ايجاد
مشكلات را گرفت. اكنون نيز اگر تصميم درست و به موقعي گرفته شود مي توان انتظار داشت پس از مدتي وضعيت مخابرات ايران
بهبود يابد. چند سال پيش وقتي خبر تعطيلي كارخانه هاي ارج و آزمايش منتشر شد، بسياري از ما ناراحت شديم. اين در حالي است
كه هيچ كدام از مردم در اين كارخانه ها سهامدار نبودند؛ اما نابودي يك برند ملي همه را ناراحت كرد. اكنون همان اتفاق براي شركت
مخابرات ايران در حال تكرار است. درست كه مخابرات سهامداراني در بورس و بيرون از آن دارد و احتمالاً بسياري از ما سهامدار اين
شركت نيستيم؛ اما حتماً همه ما از شبكه مخابراتي كشور استفاده كرده و مي كنيم. همچنين اگر مخابرات را به چشم يك برند ملي با
تعرفه هاي توان گفت اصلاح  نگاه كلي مي  برند حفظ شود. در يك  اين  بايد تلاش كنيم  ببينيم، آن وقت  از ۶۰ سال قدمت  بيش 
مخابراتي، اكنون بيش از هر زمان ديگري لازم است و منجر به توسعه بخش ثابت مي شود كه دولت سيزدهم و وزارت ارتباطات تأكيد

بسياري بر آن دارند.
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منبع: خوزناشماره خبر:  ۸  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۱۹

  بالن فضايي اينترنت برفراز مرز مهران

از سوي مسوولان وزارت ارتباطات به منظور ارائه خدمات بهتر به زائران اربعين حسيني، بالن فضايي اينترنت در مرز مهران قرار
مي گيرد. 

ايسنا، بالن هاي اينترنت به جاي مبارزه با باد، از "هوش مصنوعي" استفاده مي كنند تا ارتفاع خود را تغيير دهند و براي رسيدن به
مقصد خود از جريان هوا استفاده مي كنند؛ اين امر مي تواند به طي مسيرهايي منجر شود كه طولاني و يا پيچيده هستند ولي در
عين حال به انرژي بسيار زيادي هم نياز ندارند. همچنين اين بالن ها مي توانند دسترسي به اينترنت را با ثبات بيشتري فراهم كنند. 

در ايران، چند سالي است كه به مناسبت فرا رسيدن اربعين، وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات خدمات ويژه اي را براي زائران درنظر
مي گيرند كه از جمله آن مي توان به بالن سازمان فضايي كه يكي از كاركردهايش ارايه اينترنت رايگان است اشاره كرد. 

در همين رابطه ازسوي عيسي زارع پور - وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات - در سال جاري اعلام شد كه در تلاشند اينترنت مورد نياز
زائران را در مسير حركت زوار در داخل كشور و مخصوصا در مرزها با استفاده از سايت هاي سيار و تقويت كننده تأمين شود. در مرز

پرتردد مهران هم قرار است بالن فضايي به منظور ارائه اينترنت مستقر شود. 

همچنين علي بهادري جهرمي - سخنگوي دولت- درباره همين موضوع اعلام كرده براي حل مشكلات ارتباط، تقويت آنتن دهي در
مرزها صورت گرفته و يك بالن از هفته آينده براي ارائه اينترنت رايگان در مرز استقرار مي يابد؛ همچنين اينترنت واي فاي رايگان نيز

در برخي موكب ها در مسير راهپيمايي در نظر گرفته شده است تا به زوار خدمات دهد. 

بر اين اساس، بالن هاي مخابراتي، بالن هاي ثابتي هستند كه مي توانند تا ارتفاع ۵۰۰ متر قرار گيرد و ارتباطات زميني را ايجاد كنند.
از جمله كاربردهاي اين بالن ها مي توان به استفاده در مواقع بحراني اشاره كرد؛ در واقع با استفاده از چت هاي واي فاي اين بالن ها،

خدمات ارتباطي براي مردم فراهم مي شود. 

پيش از اين محمدجواد آذري جهرمي- وزير وقت ارتباطات و فناوري اطلاعات - در ۱۴ بهمن سال ۱۳۹۶ به استفاده از اين بالن ها در
مراسم اربعين و در منطقه زلزله سر پل ذهاب اشاره كرده و گفته بود استفاده از اين بالن ها بسيار موفقيت آميز بوده و ظرفيت هاي
شبكه اي خوبي را ايجاد كرده است، چراكه توانسته اند در حوزه پوشش مشتركان و ايجاد شبكه بهبودهاي قابل توجهي داشته باشند. 

وي، همچنين از طراحي و ساخت ۳۱ بالن خبر داده و گفته بود براساس برنامه ريزي ها تلاش مي شود تا هر استان داراي يك بالن
مخابراتي باشد كه مراحل ساخت آن در حال پيگيري قرار دارد و اين اميدواري وجود دارد كه در زمان مقرر خدمات آن در اختيار

مردم از طريق مراكز بحران استان ها قرار بگيرد. 

http://www.khoozna.ir/view-151309-%20%d8%a8%d8%a7%d9%84%d9%86%20%d9%81%d8%b6%d8%a7%db%8c%db%8c%20%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa%20%d8%a8%d8%b1%d9%81%d8%b1%d8%a7%d8%b2%20%d9%85%d8%b1%d8%b2%20%d9%85%d9%87%d8%b1%d8%a7%d9%86.html
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طبق اعلام، تلاش شده كه هر بالن ۱۰ هزار كاربر را با ۱۰ گيگابيت بر ثانيه پهناي باند پوشش دهد و اين طرح از طريق ستاد بحران
وزارت ارتباطات به پژوهشگاه فضايي ارجاع شده است.


